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 ناترازی تولید و مصرف برق یکی از چالش های اصلی این صنعت است که تلاش 
شده با افزایش ظرفیت تولید این مشکل تا حد زیادی برطرف شود که در سه سال 

گذشته ۱۰ هزار و 277 مگاوات به ظرفیت تولید برق کشور افزوده شده است.
 ســایه سنگین ناترازی در تولید و مصرف برق به یکی از چالش های اصلی این 
صنعت تبدیل شده و همواره مشکلاتی برای صنعت برق کشور به همراه داشته است.

بر این اساس وزارت نیرو به عنوان متولی اصلی تولید برق در این سال های اخیر 
تلاش خود را بکار گرفته تا با افزایش ظرفیت نیروگاهی بخشی از این ناترازی ها را 

جبران کند.
وزارت نیرو در بخش نیروگاه های حرارتی کشــور تلاش کرد با افزایش ظرفیت 

تولید این بخش گام مؤثری برای مدیریت ناترازی انجام دهد.
بر این اســاس 7 هزار و ۹7 مگاوات جدید به ظرفیت تولید این نوع نیروگاه ها 

اضافه کرد.
این میزان افزایش ظرفیت تولید از طریق احداث 43 واحد نیروگاهی شامل واحد 

2 گازی هنــگام، واحد 3 گازی ایران ال ان اجی، واحد 3 بخار جهرم، واحد ۱ بخار 
هریس، واحد ۱ گازی میانرود، واحد ۱ بخار چابهار، واحد ۱ بخار پتروشیمی پارس، 
واحد ۱ گاز قشم پاسارگاد، واحد 4 گاز ایران ال ان جی، واحد ۱ و 2 گاز آریان، واحد 
۱ گاز مهتاب کویر، واحد ۱ بخار غرب کارون، واحد ۵ گازی ایران ال ان جی، واحد 2 
گازی مهتاب کویر، واحد 3 گازی شهید باکری، واحد 2 بخار عسلویه، واحد 2 گازی 
زاهدان، واحد ۱ گاز تربت حیدریه، واحد 2 بخار فردوســی، واحد ۱ گاز فولاد بوتیا، 
واحد ۱ الی 4 گازی صبا دهلران، واحد ۱ بخار خرم آباد، واحد 3 گازی زاهدان، واحد 
۱ گازی دوکوهه، واحد 2 بخار سبلان، واحد 3 بخار ارومیه، واحد 2 بخار پتروشیمی 
پارس جنوبی، واحد 4 گازی شهید باکری، واحد 3 گازی پتروشیمی کردستان، واحد 
۱ گازی پتروشیمی کرمانشاه، واحد گازی فولاد غرب آسیا، واحد 3 بخار سبلان، واحد 
۱ گازی فولاد مبارکه، واحد ۱ گازی آلومینیوم المهدی، واحد بخار کربنات سدیم 
سمنان، واحد ۱ گازی سبزوار، واحد ۱ گازی گل گهر، واحد 2 گازی فولاد مبارکه، 
واحد 2 گازی تربت حیدریه، واحد ۱ گاز چادرملو و واحد ۱ گازی سهند عملیاتی شد.
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محمد امیر با حضور در دفتر خبرگزاری ایرنا مرکز 
خوزســتان ضمن تبریک به مناسبت روز خبرنگار، 
رمز موفقیت اســتان و برون رفت از مشــکلات را، 
وحدت و اتحاد بین نمایندگان دانست و گفت: استان 
خوزســتان با چالش های بسیاری روبه رو است که با 
یک برنامه ریزی اصولی و تلاش مســئولان به ویژه 
نمایندگان مجلــس می توان بخش زیادی از چالش 

های موجود را رفع کرد.
عضو کمیســیون اصل ۹۰ مجلس متعهد بودن 
شرکت ها و صنایع اســتان به انجام  مسئولیت های 
اجتماعــی را امری مهم و ضروری دانســت و افزود: 
برخی از شرکت های موجود در استان به همان اندازه 
که آلایندگی ایجاد می کنند باید به مشکلات استان 
رســیدگی کنند به عنوان مثال اگر شــرکت فولاد 
اکســین به ثروت ملی کمک می کنــد باید در رفع 
مشکلات مناطق پیرامونی نیز توجه کند و مسئولیت 
های اجتماعی را به عنوان یک اولویت درنظر بگیرد.

 ضرورت بررسی عملکرد صنایع در حوزه 
اجتماعی

نماینــده مردم اهواز، بــاوی، کارون و حمیدیه با 
تاکید بر ضرورت بررســی عملکرد صنایع بزرگ در 
حوزه انجام مســئولیت های اجتماعی گفت: چندی 
پیــش این موضــوع را در خصوص شــرکت فولاد 
اکسین مطرح کردم اما برخی این مواضع را همراه با 
جنبه شخصی دانستند در حالی که بر اساس قانون، 
صنایع در قبال مناطق پیرامونی مســئولیت هایی 
دارند و باید در راســتای رفع مشکل اشتغال منطقه 
و بهبود زیرساخت های تلاش کنند تا شاهد افزایش 
رضایتمندی عمومی باشــیم.وی افزود: درخواست 
بررســی عملکرد کاری صنایع در حوزه مســئولیت 
های اجتماعی فقط مربوط به شرکت فولاد اکسین 
نیست بلکه قطعا در مراحل بعد، انجام مسئولیت های 
اجتماعی توسط دیگر شرکت ها از جمله نیروگاه رامین 

مورد بررسی قرار می گیرد.

امیر تصریح کرد: شایعه اینکه نماینده مجلس به 
دنبال باج خواهی است تا از این طریق مواضع مطالبه 
گرانه او را تضعیف کنند؛ مســیر صحیحی نیست؛ 
چرا که ما به دنبال بررســی عملکرد صنایع هستیم. 
باید توجه داشت که نمایندگان مجلس می توانند با 
استفاده از ابزارهای قانونی از جمله دیوان محاسبات 
و کمیسیون اصل ۹۰ بر روند فعالیت شرکت ها نظارت 
کنند.امیر در بخش دیگری از این نشست تصریح کرد: 
خوشبختانه در این دوره از مجلس شورای اسلامی، 
تمامی نمایندگان استان همراه و هم عقیده بوده و به 
دنبال سهم خواهی برای استان هستند. معتقدیم که در 
دولت جدید باید سهم استان در وزارت نفت، کشاورزی 
و صمت به صورت ویژه لحاظ شود چرا که ظرفیت و 

پتانسیل خوبی در استان وجود دارد.
نماینده مردم اهواز، باوی، کارون و حمیدیه با اشاره 
به برگزاری سه نشست مجمع نمایندگان استان در یک 
ماه گذشته گفت: متاسفانه استان خوزستان به لحاظ 
توسعه زیرساخت و پیشرفت در بخش های مختلف 
نسبت به خیلی از استان ها عقب بوده لذا باید توجه 

بیشتری به خوزستان شود.

واقف  به مشکلات خوزستان  پزشکیان   
است

وی بیان کرد: همراه نماینده مردم ایذه، باغملک و 
صیدون به نمایندگی از طرف سایر نمایندگان استان 
در مجلس به منظور طرح مشــکلات و چالش های 
اســتان با دکتر پزشکیان نشستی 2 ساعته داشتیم. 
خوشــبختانه رییس جمهور اشراف خوبی بر مسائل 
استان و نگاه مساعدی نسبت به حل مشکلات استان 
دارد.امیر یکی از اولویت های توسعه یافتگی استان را 
توجه به بخش راه ها دانست و گفت: یکی از مشکلات 
جدی اســتان در بحث جاده و راه اســت که باید از 
ظرفیت اربعین و جذب اعتبار مناسب، راه های استان 
را ســر و ســامان دهیم.وی وضعیت آبفای استان و 
آبگرفتگی های شهر اهواز را از دیگر مشکلات استان 

عنوان کرد و افزود: تاکنون بیشترین نشست نمایندگان 
استان با مدیرعامل آبفای استان بوده و چندین بازدید 
میدانی از وضعیت فاضلاب اهواز انجام شده است. به 
گفته مدیرعامل آبفای استان، اعتبار اختصاص یافته 
برای این طرح کم بوده و باید به دنبال جذب اعتبارات 
بیشتری باشیم. تلاش می کنیم از طریق رایزنی با نفت، 
اعتبارات جدیدی به طرح فاضلاب اهواز اختصاص یابد.

نماینده مردم اهواز، باوی، کارون و حمیدیه در ادامه 
به موضوع بهداشت و درمان استان اشاره کرد و افزود: 
خوشبختانه اعتبارات خوبی برای بیمارستان گلستان 
و سینا لحاظ شد و سعی می کنیم از محل اعتبارات 
نفت، وضعیت بهداشت و درمان استان را سر و سامان 
دهیم اگرچه ما از پیگیری های ضعیف مسئولان درمان 

استان گله مند هستیم .
وی در خصوص کمبود نیروی انسانی در مجموعه 
درمان استان گفت: از یک سو دانشگاه علوم پزشکی 
اجــازه جذب نیــرو ندارد و از ســوی دیگر به دلیل 
پرداختی های یکسان، بســیاری از نیروها به خارج 
استان عزیمت می کنند لذا باید تعرفه های خدمات 

پزشکی برای استان ها متفاوت باشد.
امیر بیان کرد: در سال گذشته سهم مسئولیت های 
اجتماعی صنایع و شرکت ها، ۱7 همت بود که به دلیل 
فرآیندهای اداری سخت وزارتخانه ها عملا جذب این 
میزان سرمایه بسیار سخت بود و در استان تنها چهار 
همت جذب شد. به عنوان مثال اعتبارات مربوط به 
مسئولیت های اجتماعی نفت در مرکز تقسیم می شود 
و هر استاندار و نماینده ای که قدرت چانه زنی بیشتری 

داشته باشد سهم بیشتری دریافت می کند.
وی به مشکلات تنش آبی برخی از مناطق استان 
اشاره کرد و گفت: شهر ایذه با وجود اینکه وسط آب 
قرار دارد اما همچنان تشــنه است که شایسته مردم 
این منطقه نیست. امروز چهره مردم مسجدسلیمان و 
ماهشهر با آن همه ظرفیت نفت و پتروشیمی، خسته 
است و خدمات تاثیرگذاری از ناحیه نفت و پتروشیمی 

به مردم این مناطق ارائه نمی شود.

 علت محدود شــدن گاز پتروشیمی 
لردگان چه بود

شــرکت پتروشــیمی لردگان از مهمترین 
واحدهای تولیدی آمونیاک و اوره کشور به شمار 
می رود که هفته گذشــته برخی از منابع محلی 
از محدود شدن گاز این شرکت خبر داده بودند 

که پیگیر این موضوع شد.
 در ابتدای هفته جاری برخی از منابع رسانه ای 
محلی اعلام کردند که به دلیل بدهی های شرکت 
پتروشیمی لردگان بابت پرداخت گاز بها، شرکت 
گاز نســبت به قطع گاز این واحد پتروشــیمی 
اقدام کرد.این منابع محلی اعلام کرده بودند که 
با قطع گاز پتروشیمی لردگان از سوی شرکت 
ملی گاز، تحویل کود شیمیایی به کشاورزان ۹ 
استان کشور نیز قطع و این مساله موجب بروز 

مشکلاتی برای کشاورزان شده است.
مســوول روابط عمومی شرکت پتروشیمی 
لردگان در این باره با تایید قطع شــدن گاز این 
واحد پتروشیمی گفت: با این اقدام شرکت ملی 
گاز این مجتمع با نزدیک به 2 هزار و ۵۰۰ نیروی 

کار مستقیم و غیرمستقیم تعطیل شده بود.
حمید رضا داوودی افزود: پتروشیمی لردگان 
از سال ۱3۹۹ با مشکلات متعدد و سختی های 
زیــاد زمان تحریــم، با تامین اعتبــار از طریق 
فاینانس وارد مدار تولید شد و در زمان حاضر با 
پرداخت ســنگین اقساط بانک ها دست و پنجه 

نرم می کند.
وی اظهار داشــت: تمام اوره سازهای کشور 
موظف به تحویل نزدیک به 3۰ درصد از تولید 
خود برای تامین کود شــیمیایی کشاورزان به 
جهاد کشاورزی اســت که پتروشیمی لردگان 
نیز از این قاعده مســتثنی نیســت.مدیر روابط 
عمومی شرکت پتروشــیمی لردگان گفت: در 
زمان حاضر این پتروشــیمی کود شیمیایی ۹ 
استان کشور را تامین می کند و برای تحقق این 
مهم، روزانه بین ۵۰۰ تا 8۰۰ تن کود شیمیایی 
تحویل وزارت کشاورزی می دهد.به گفته داوودی، 
طلب پتروشیمی لردگان از وزارت جهادکشاورزی 
نزدیــک به 4۰ هزار میلیارد ریال )چهار همت( 
است که طی 2 سال اخیر مدیران این پتروشیمی 
تمــام تلاش خود را برای گرفتن این مطالبه به 
حق انجام دادند و جلسه های متعددی با نهادها 
و سازمان های دولتی و غیردولتی که می توانستند 

کمکی برای حل این مشکل کنند برگزار شد.
وی یادآور شــد: این تلاش ها تا جایی پیش 
رفت که ســال گذشته این طلب به پتروشیمی 
بــه گوش دفتر معاون اول رییس جمهور دولت 
سیزدهم نیز رســید و جلساتی در دفتر معاون 
اقتصادی وی نیز برگزار شد ولی متاسفانه هیچ 

کدام از این اقدام ها نتیجه ای نداد.
داوودی ادامــه داد: از طرفی وزارت نفت هم 
به طور روزانه پیگیر مطالبه خود از پتروشیمی 

لردگان است.

برخی صنایع بزرگ خوزستان نظارت گریز هستند

مریم سبزواری     -    عضو کمیسیون اصل ۹۰ و نماینده مردم اهواز، باوی، کارون و حمیدیه در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
اینکه شرکت ها و صنایع استان خوزستان نسبت به انجام مسئولیبه گزارش ایرنا محمد امیر روز چهارشنبه با حضور در دفتر 
خبرگزاری ایرنا مرکز خوزستان ضمن تبریک به منات های اجتماعی خود متعهد باشند گفت: برخی صنایع بزرگ استان خوزستان در 

حوزه های مختلف از جمله ایفای مسئولیت های اجتماعی نظارت گریز هستند.

خبر 

از یک سو دانشگاه 
علوم پزشکی اجازه 
جذب نیرو ندارد 
و از سوی دیگر به 
دلیل پرداختی های 
یکسان، بسیاری 
از نیروها به خارج 
استان عزیمت 
می کنند لذا باید 
تعرفه های خدمات 
پزشکی برای 
استان ها متفاوت 
باشد.

 صرفه جویی در مصرف آب با فناوری نانوحباب در تصفیه خانه ها
 یک شرکت دانش بنیان با اجرای فناوری نانوحباب در برخی تصفیه خانه های اصفهان، پساب های شهری برای استفاده 

مجدد تصفیه شده و با بازچرخانی آب، موفق به صرفه جویی قابل ملاحظه ای در مصرف آب شده است.
شرکت دانش بنیان که در حوزه توسعه فناوری نانوحباب فعالیت دارد، سامانه نانوازن را در چند تصفیه خانه این شهر 

با موفقیت نصب و راه اندازی کرده است.
مدیرعامل این شرکت دانش بنیان می گوید: ما از سال ۱3۹7 فعالیت خود را آغاز کردیم و روی نانوحباب ها متمرکز 

شدیم. اکنون روی توسعه این فناوری در ایران کار می کنیم.
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3 تولید 

بسیاری از کارشناسان 
و متخصصان اقتصادی 
بر این باور هستند 
که رونق اقتصادی هر 
استان در گرو رفع 
موانع تولید است. 

 صادرات بیش از ۶۳۷ میلیون دلار کالا 
از گمرکات آذربایجان شرقی

 ناظــر گمرکات آذربایجان شــرقی گفت: در 
چهار ماه نخست امسال یک میلیون و 3۱7 هزار 
تن کالا به ارزش ۶37 میلیون 4۹7 هزار دلار از 
طریق گمرکات تبریز، سهلان، جلفا، نوردوز، بناب 

و مراغه به خارج از کشور صادر شد.
به گــزارش از روابط عمومی حــوزه نظارت 
گمرکات اســتان، صادق نامدار روز چهارشنبه با 
اعلام این خبر افزود: این میزان کالا های صادراتی 
از نظــر ارزش 37 درصد و از نظر وزن به میزان 
۵۱ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش 

نشان می دهد.
وی افزود: عمده اقلام صادرات قطعی گمرکات 
استان در این مدت چدن، آهن و فولاد، محصولات 
پتروشیمی و مصنوعات پلاستیکی، سوخت های 
معدنــی و روغن های معدنی، میوه های خوراکی 
پوســت مرکبات یا خربزه و مــس و مصنوعات 
مس بود و به کشورهای ترکیه، ارمنستان، عراق، 

گرجستان و آذربایجان صادر شد.
ناظر گمرکات استان و مدیر کل گمرک تبریز 
به عملکرد واردات قطعی کالا از این گمرکات نیز 
اشاره کرد و گفت: در چهار ماه گذشته ۱8۰ هزار 
تــن کالا به ارزش ۵۵8 میلیون و 2۵3 هزار دلار 
از طریق گمرکات تبریز، ســهلان، جلفا و نوردوز 
وارد کشور شد که به لحاظ ارزش 2۱ درصد و از 

نظر وزن 2۹ درصد افزایش یافته است.
نامدار افزود: عمده اقلام وارداتی به استان در این 
مدت شامل وسایل نقلیه زمینی و اجزا و قطعات، 
گوشت، ماشین آلات و وسایل مکانیکی، توتون و 
تنباکو و چوب و اشیای چوبی و برخی اقلام مجاز 
دیگر بود که از کشورهای ترکیه، امارات متحده 
عربی، چین، آلمان و ژاپن وارد شــده است. ناظر 
گمرکات استان به درآمد وصولی گمرکات استان 
هم اشــاره و بیان کرد: درآمد وصولی گمرکات 
استان در این مدت 2۱ هزار و 4۹3 میلیارد ریال 
است که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۵۵ 

درصد افزایش نشان می دهد.
ناظر گمرکات استان به درآمد وصولی گمرکات 
اســتان هم اشــاره و بیان کــرد: درآمد وصولی 
گمرکات اســتان در این مــدت 2۱ هزار و 4۹3 
میلیارد ریال است که در مقایسه با مدت مشابه 

سال قبل ۵۵ درصد افزایش نشان می دهد.
وی همچنین با اشاره به انجام تشریفات گمرکی 
در حوزه مسافری از طریق گمرکات استان گفت: 
در این مدت ۱78 هزار و ۶۹3 مســافر ورودی و 
۱77 هــزار و 4۰8 مســافر خروجی از گمرکات 
استان خدمات تشریفات مسافری دریافت کردند 
که نسبت به مدت مشابه سال قبل در ورود مسافر 
۱7 درصد و در خروج مسافر 2۰ درصد افزایش 
یافتته است. ناظر گمرکات استان به درآمد وصولی 
گمرکات اســتان هم اشــاره و بیان کرد: درآمد 
وصولی گمرکات اســتان در این مدت 2۱ هزار و 

4۹3 میلیارد ریال است.

   ساخت راکتورهای پتروشیمی دهدشت توسط شرکت صنایع آذرآب اراک
مدیر پروژه های نفت و گاز شرکت صنایع آذرآب اراک، از ساخت راکتورهای پتروشیمی دهدشت توسط این شرکت خبر داد.

 ابوالفضل خسروی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران در اراک، افزود: شرکت صنایع آذرآب در پتروشیمی دهدشت 2 پروژه 
در دست دارد که یکی شامل 23 دستگاه مخزن در سایزهای مختلف و دیگری سه راکتور مشابه است.

وی بیان کرد: ســاخت 2۱ مخزن از پروژه اول تکمیل و تحویل داده شــده و 2 مخزن با پیشرفت فیزیکی حدود 4۵ درصد 
باقی مانده است.مدیر پروژه های نفت و گاز شرکت صنایع آذرآب اراک ادامه داد: ساخت سه راکتور با پیشرفت فیزیکی حدود 

۶8 درصد در حال انجام است و طبق پیش بینی صورت گرفته، در دی ماه امسال تحویل می شود.

خبر 

کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید فارس با هدف 
بازگشت بنگاه های اقتصادی به فعالیت به صورت مستمر 
و با حضور متولیان اقتصادی اســتان برگزار می شود؛ 
کارگروهی که با حل و فصل مشکلات 2۰ واحد تولیدی 
در این هفته زمینه حمایت 3۶8 واحد را از ابتدای سال 

تاکنون فراهم کرده است.
بسیاری از کارشناســان و متخصصان اقتصادی بر 
این باور هســتند که رونق اقتصادی هر استان در گرو 
رفع موانع تولید اســت؛ بر همین اســاس سالهاست 
کــه کارگروهی تحت عنوان کارگروه تســهیل و رفع 
موانع تولید با هدف رفع مشکلات پیش روی صاحبان 
صنایع و زمینه سازی برای سرمایه گذاری های جدید در 
اســتان های مختلف کشور به صورت مستمر تشکیل 

می شود.

 برگزاری مستمر کارگروه تسهیل در استان 
فارس

تشکیل این کارگروه در استان فارس هم با حضور 
اســتاندار در اولویت متولیان حوزه اقتصاد قرار دارد به 
گونه ای که این کارگروه در سال گذشته هر سه شنبه به 
ریاست استاندار فارس، دبیری مدیرکل صنعت، معدن 
و تجارت، دستگاه های ذیربط استانی و مدیران عامل 
بانک ها برگزار می شــد.در آخرین جلسه این کارگروه 
در ســال ۱4۰2 که روز سه شنبه 22اسفندماه برگزار 
شــد مشــکلات ۱8 بنگاه اقتصادی و تولیدی مورد 
بررسی قرار گرفت که با احتساب این واحدها، مجموع 
واحدهای حمایت شده در سالی که گذشت به یک هزار 
و 2۵4واحد رسید.در بیست و یکمین روز از فروردین 
ماه سال ۱4۰3 نیز نخستین نشست کارگروه تسهیل 
و رفع موانع تولید فارس که به عنوان پانصد و هفتاد و 

سومین کارگروه محسوب می شود، برگزار شد.
در این جلسه موانع 47 بنگاه اقتصادی مورد بررسی 
قــرار گرفت که 43 مــورد از آنها در کمیته تخصصی 
ذیل کارگروه و چهار دســتورکار در کارگروه تسهیل 

استانی بررسی شد.
گره گشایی از 27۰ واحد در سه ماهه نخست سال

مشکل گشایی از واحدهای تولیدی و صنعتی فارس 
در سه ماهه نخست سال همچنان ادامه یافت تا اینکه 
در آخرین هفته از خرداد ماه نیز چالش های 3۰ بنگاه 

اقتصادی مورد بررسی قرار گرفت.
روز سه شنبه 2۹ خردادماه ۱4۰3 پانصد و هشتاد 

و دومین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید به 
ریاست استاندار فارس، دبیری مدیرکل صنعت، معدن 
و تجارت و حضور دستگاه های ذیربط استانی، مدیران 
عامل بانک ها و مدیران بنگاه های اقتصادی تشکیل شد.

در این جلسه هم طبق روال گذشته چالش ها، موانع 
تولید و مسائلی از جمله درخواست عدم قطعی و عدم 
کاهش دیماند برق، ناترازی مصرف، ترخیص کالا، تمدید 
تسهیلات و مطالبات بنگاه های اقتصادی و واحدهای 
تولیدی مورد بررسی قرار گرفت و راهکارهای موثر ارائه 
شــد.با این اقدام تعداد واحدهای حمایت شده در سه 
ماهه نخست سال به 27۰ واحد رسید؛ روزهایی که با 
فراز و نشیب های بسیاری همراه بود و شهادت آیت الله 
ابراهیم رییسی رییس دولت سیزدهم را در پی داشت.

فعالیــت این کارگروه برای 2هفته به دلیل اهمیت 
برگزاری چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
متوقف شــد؛ انتخابات زودهنگامی که در پی شهادت 
آیت الله ابراهیم رییسی در حادثه سقوط بالگرد برگزار 
شــد و در این رویداد مســعود پزشکیان با کسب ۱۶ 
میلیــون و 384 هــزار و 4۰3 رئیس جمهور منتخب 

مردم شد.

 آغاز جلســات تابســتانی با حل و فصل 
مشکلات ۱۹ بنگاه

با این حال برگزاری کارگروه تســهیل و رفع موانع 
تولید متوقف نشد و فعالیت های این کارگروه همچنان 
ادامه یافت؛ این کارگروه روز سه شنبه ۱۹ تیرماه ۱4۰3 
به ریاســت استاندار فارس برگزار شد و در این جلسه 
چالشــهای پیش روی بنگاه ها از جمله تعیبن تکلیف 
بدهــی مالیاتی، ترخیص کالا، تقســیط بدهی مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت و مصوبات لازم تصویب و به 

دستگاهای ذی ربط ابلاغ شد.
در این کارگروه مشکلات ۱۹ بنگاه اقتصادی طرح 
در کمیته تخصصی ذیل کارگروه و رفع موانع و تسهیل 
مشکلات چهار بنگاه اقتصادی با زمینه فعالیت تولید 
انواع کشــنده و کامیونت، نواع کاشــی و سرامیک و 

لوله های GRP حل و فصل شد.
سه شنبه دوم مرداد ماه ۱4۰3 هم پانصد و هشتاد 
و پنجمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید 
تشکیل شد و در این جلسه موضوعات تقسیط بدهی 
مالیاتی، تأمین زمین و بدهی بانکی 3۱ واحد تولیدی 
مورد بررسی قرار گرفت و مصوبات لازم به تصویب رسید.

 نهم مردادماه؛ تعییــن تکلیف ۲۴ بنگاه 
اقتصادی

پانصد و هشتاد و ششمین جلسه کارگروه تسهیل و 
رفع موانع تولید نیز روز سه شنبه نهم مرداد ماه ۱4۰3 
برگزار شد و موضوعات تعیین تکلیف بدهی، تخصیص 
زمین و دیگر مشکلات واحدهای تولیدی مورد ارزیابی 
قرار گرفت.در این کارگروه تســهیل مسائل 2۰ بنگاه 
اقتصادی طــرح در کمیته تخصصی ذیــل کارگروه 
همچنین مشکلات چهار بنگاه اقتصادی با زمینه فعالیت 
انواع اکترود و انواع کاغذ پیگیری و مصوبات تصویب شد.

 ۱۶ مردادماه؛ حل و فصل مشکلات ۲۰ واحد 
تولیدی

ســه شــنبه ۱۶ مردادماه هم پانصد و هشــتاد و 
هفتمین جلسه کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید 
به ریاست اســتاندار فارس، دبیری مدیرکل صنعت، 
معدن و تجارت و حضور دستگاه های ذی ربط اجرایی، 
مدیران عامل بانک ها و مدیران بنگاه های اقتصادی و 
تولیدی تشکیل شد و مواردی از جمله تعیین تکلیف 
بدهی، دریافت تسهیلات و مصوبات جلسات قبل مورد 

بررسی قرار گرفت.
در این نشست مسائل ۱7 بنگاه اقتصادی و تولیدی 
طرح در کمیته تخصصی ذیــل کارگروه و همچنین 
مشکلات سه بنگاه اقتصادی و تولیدی با فعالیت انواع 
آرد، تجهیزات، نفت، گاز و پتروشــیمی و انواع البسه 
بیمارستانی حل و فصل شد و تصمیمات لازم با هدف 
توســعه فعالیت های اقتصادی و تولیدی مورد ارزیابی 
قرار گرفت.مدیرکل صنعت، معدن و تجارت فارس در 
این نشســت بر تعامل و همراهی مسئولان جهت رفع 
سریع مشکلات واحدهای تولیدی و بنگاه های اقتصادی 
تأکید کرد و گفت: با توجه به هم افزایی مســئولان و 
دســتگاه های اجرایی ضــرورت دارد تا از ظرفیت ها و 
توانمندی های موجود در اســتان برای رفع مشکلات 
واحدهای تولیدی و همچنین ایجاد و گسترش صنایع 

مادر در استان استفاده شود.
حمیدرضا ایزدی اضافه کرد: مصوبات کارگروه تسهیل 
و رفع موانع تولید لازم الاجراســت و در تلاش هستیم 
تا اجرای مصوبات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید 
با جدیت و حساسیت در جهت حصول نتیجه مناسب 

پیگیری شود.

بازگشت رونق به خطوط تولید ۳۶۸ واحد صنعتی 
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صنعت4

شــهرام زارع فارســانی روز جمعه در نشســت 
هم اندیشــی بخش خصوصی با نماینــدگان مردم 
چهارمحال و بختیاری در مجلس شــورای اسلامی 
تاکید کرد: اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
استان آمادگی دارد با مجمع نمایندگان استان برای 

رفع مشکلات بخش خصوصی همکاری کند.
وی افزود: در این راستا پیشنهاد می شود نشست 
هم اندیشی با نمایندگان مردم چهارمحال و بختیاری 
در مجلس شورای اســلامی به صورت ماهانه برگزار 
شــود زیرا بخش خصوصی راهکارهای خوبی برای 

رفع مشکلات دارد.
زارع تصریح کرد: خوشبختانه با وجود مشکلات 
در حوزه های مختلف شاهد سرمایه گذاری و توسعه 
واحدهــای تولیدی در شــهرک ها و نواحی صنعتی 

چهارمحال و بختیاری هستیم.
وی با اشاره به آماده شدن بسته های پیشنهادی 
فرصت های سرمایه گذاری در چهارمحال و بختیاری 
یادآور شــد: می توانیــم این بســته ها را در اختیار 

سرمایه گذاران قرار دهیم.
رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 

چهارمحال و بختیاری اظهار داشــت: سال گذشته 
74۰ تن بادام از استان به هندوستان صادر شد.

وی با اشــاره به بروز مشــکلاتی برای واحدهای 
تولیــدی چهارمحال و بختیــاری به علت قطعی و 
کمبود برق در تابســتان و کمبود گاز در زمســتان 
گفت: باید چاره ای برای رفع ناتزاری انرژی در کشور 

اندیشیده شود.
زارع تاکید کرد: از نمایندگان مردم چهارمحال و 
بختیاری در مجلس شورای اسلامی دعوت می شود 
در شــورای گفت وگوی دولــت و بخش خصوصی 
استان شرکت کنند تا بتوانیم گامی موثر در راستای 
رفع مشــکلات فعالان اقتصادی، تجــار و بازرگانان 

برداشته شود.
نایب رییــس اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن و 
کشــاورزی چهارمحال و بختیاری نیز با اشــاره به 
شــکل گیری زیرساخت های مناسب استان در چند 
ســال گفت: اتاق بازرگانی به عنوان بازوی مشورتی 
سه قوه می تواند نقش مهمی در رفع مشکلات کشور، 

به ویژه بخش خصوصی داشته باشد.
بخش خصوصی چهارمحــال و بختیاری بر رفع 

مشــکلات بخش تولید از ســوی  مجلس و دولت 
تاکید کرد

امیــن مالکــی مشــارکت همگانــی در تمامی 
بخش های اقتصادی را لازمه توســعه و پیشــرفت 
کشــور اعلام و تاکید کرد: خوشــبختانه شاهد یک 
تحول اساســی در اتاق بازرگانــی، صنایع، معادن و 
کشــاورزی چهارمحال و بختیاری و خانه صنعت و 

معدن استان در یک سال اخیر بوده ایم.
وی با اشــاره به وجود ظرفیت های بالقوه فراوان 
در چهارمحــال و بختیــاری یادآور شــد: تاکنون 
نتوانســته ایم از ظرفیت نیروی انسانی توانمند خود 
بهره گیری کنیم در حالی که زیرساخت های خوبی 
برای ســرمایه گذاری، تولید و اشتغال در این استان 

وجود دارد.
عضــو هیات نمایندگان اتــاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی چهارمحــال و بختیاری نیز با 
اشاره به نرخ بیکاری بالا در این استان گفت: با این 
وجود متاســفانه کارخانه ها با کمبود نیروی انسانی 

مواجه هستند.
بخش خصوصی چهارمحــال و بختیاری بر رفع 

 خوشبختانه با وجود 
مشکلات در حوزه های 
مختلف شاهد 
سرمایه گذاری و توسعه 
واحدهای تولیدی در 
شهرک ها و نواحی صنعتی 
چهارمحال و بختیاری 
هستیم.

مونا هادی    -   رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی چهارمحال و بختیاری گفت: بخش خصوصی قدردان زحمات افرادی 
است که به حوزه صنعت، تولید، بازرگانی و کشاورزی کمک می کنند و در این راستا بر رفع مشکلات و تحقق مطالبات بخش خصوصی 

از سوی دولت و مجلس همواره تاکید دارد.

 تاکید بخش خصوصی بر رفع مشکلات بخش
 تولید چهارمحال و بختیاری

نیازمند  دهلران  پتروشیمی  تکمیل   
۳۵ همت اعتبار است

مدیر ســایت پتروشیمی دهلران با اشاره به 
اینکه در صورت تامین اعتبار مورد نیاز این پروژه 
برای 2 سال آینده تکمیل و به بهره برداری می 
رسد، گفت: برای تکمیل و راه اندازی این پروژه 

3۵ همت اعتبار نیاز است.
مهران سلطانی در نشست بررسی مشکلات 
پتروشیمی دهلران با حضور معاون وزیر نفت و 
مدیر عامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی کشور، 
اظهار کرد: در بسیاری از بخش های این پروژه 
با تلاش همه کارکنان مجموعه، پیشرفت های 

خوبی انجام شده است.
وی با بیان اینکه پتروشیمی دهلران در حال 
حاضر از پیشرفت ۵۰ درصدی برخوردار است، 
افزود: بیش از 4۰ درصد پیشرفت این پروژه مهم 
که نقشــی اساسی در رونق اقتصادی و اشتغال 
دهلران دارد، در دولت سیزدهم انجام شده است.

مدیر ســایت پتروشیمی دهلران با اشاره به 
اینکه تا کنون 3۵۰ میلیون یورو در این مجموعه 
هزینه شده است، گفت: وزارت نفت حدود 7۰۰ 
میلیــون یورو در این پروژه برای تکمیل و بهره 
برداری بدهکار است که اگر این طلب پرداخت 
شود نقش موثری در پیشرفت آن خواهد داشت.

سلطانی با تاکید بر افزایش سقف تسهیلات 
اعطایی به این مجموعه، ابراز کرد: هلدینگ خلیج 
فارس نیز لازم اســت در خصوص تاخیر در سر 
رسید تســهیلات اعطایی همکاری لازم را این 

مجموعه داشته باشد.
معاون سیاســی فرماندار ویژه دهلران نیز با 
قدردانی از حضور معــاون وزیر نفت و نماینده 
مردم اســتان مجلس شــورای اسلامی در این 
نشست، گفت: پتروشیمی در مقطعی چشم امید 
مردم دهلران بود و امروز متاسفانه تعطیل شده و 
موجب بیکاری خیلی از جوانان منطقه شده است.

نعمــت الله حاتمی افزود: بــا توجه به همه 
تلاش ها و ســرمایه گذاری هــا در این پروژه، 
تعطیلی آن برای مردم و مسئولان قابل پذیرش 
نیست و تلاش مسئولان بر تسریع در عملیات 

اجرایی آن است.
وی تاکیــد کرد: انتظار مــی رود با پیگیری 
معــاون وزیر نفــت و نماینده مجلس، شــاهد 
گشــایش در مشکلات پتروشیمی دهلران بوده 
و روند عملیات اجرایی آن رونق گرفته و شاهد 

ایجاد اشتغال برای مردم منطقه باشیم.
با توجه به همه تلاش ها و سرمایه گذاری ها 
در این پروژه، تعطیلی آن برای مردم و مسئولان 
قابل پذیرش نیست و تلاش مسئولان بر تسریع 
در عملیات اجرایی آن اســت. بازدید از سایت 
اربعین شهر دهلران وپتروشیمی دهلران و شرکت 
در نشست بررسی مشکلات پتروشیمی و بازدید 
از ان. جی. ال 3۱۰۰ دهلران از مهمترین برنامه 

های این سفر شاه میرزایی به دهلران است.
معاون وزیر نفت به دعوت نماینده مردم حوزه 
جنوب استان ایلام در مجلس شورای اسلامی در 

دهلران حضور یافته است.

   ۹۱ درصد سوخت تحویلی گاز است
 مدیر راهبری شبکه گاز کشور )دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران( گفت: در سال جاری به طور متوسط روزانه 7.۵ میلیون 

مترمکعب/لیتر سوخت )گاز و سوخت مایع( به نیروگاه ها بیشتر از سال گذشته تحویل داده شده که ۹۱ درصد آن گاز است.
سعید عقلی با اشاره به میزان سوخت تامین شده توسط وزارت نفت در نیروگاه ها، اظهار داشت: سوخت رسانی به نیروگاه ها 
اعم از گاز و گاز مایع بر عهده وزارت نفت اســت و در ســال جاری در مجموع روزانه به طور متوســط 7.۵ میلیون مترمکعب/

لیتر سوخت اعم از گاز و سوخت مایع به نیروگاه ها بیشتر تحویل داده شد که مجموع آن برابر با 33۱ میلیون مترمکعب لیتر 
سوخت بود که ۹۱ درصد آن گاز است.
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5 سرمایه 

  ثبت رکورد جدید فعالیت بدون وقفه در واحد اسید استیک پتروشیمی فن آوران
پتروشیمی فن آوران با تلاش شبانه روزی کارکنان موفق به ثبت رکورد بی سابقه در تولید بدون وقفه واحد اسید استیک شد.

به گزارش از روابط عمومی پتروشــیمی فن آوران، مجتمع پتروشــیمی فن آوران با تلاش شبانه روزی کارکنان در واحدهای 
مختلف عملیاتی موفق به ثبت رکورد جدید در فعالیت بدون وقفه واحد اسید استیک شد.برپایه این گزارش، فعالیت بی وقفه و 
مداوم واحد اسید استیک شرکت پتروشیمی فن آوران تا ۱4 مرداد ۱4۰3 از مرز ۱۰۶ روز عبور کرده است که این رکورد جدید 
بیش از آخرین رکورد فعالیت بدون وقفه شرکت در سال ۱3۹4  است.ثبت این رکورد در گرمای سوزان ماهشهر در حالی محقق 

شده است که در خردادماه سال جاری، پتروشیمی فن آوران توانست بالاترین میزان تولید ماهانه  را ثبت کند . 

مشــکلات بخــش تولید از ســوی  مجلس و دولت 
تاکید کرد

بهرام الله بخشی تقویت حمل ونقل هوایی و زمینی 
بــرای جابه جایی بار و مســافر را یک ضرورت اعلام 
و تاکید کرد: نیاز اســت تعــداد پروازهای فرودگاه 

بین المللی شهرکرد افزایش یابد.
یکــی دیگر از اعضــای هیات نماینــدگان اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی چهارمحال و 
بختیاری نیز گفت: پیشنهاد می شود مجمع نمایندگان 
استان در مجلس شورای اسلامی با هماهنگی مجمع 
نمایندگان اســتان های زاگرس نشــین، مطالبه های 
اســتان های کم برخوردار را در سطح کلان به صورت 

گروهی پی گیری کنند.

دبیر رضایی به فرسوده شدن ماشین آلات بسیاری 
از واحدهای تولیدی اشاره و تصریح کرد: درخواست 
می شود تسهیلاتی برای واحدهای تولیدی در گمرک 
در نظر گرفته شــود تا بتوانند ماشین آلات مورد نیاز 

خود را خریداری و به کشور وارد کنند.
عضو هیات رئیسه اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی چهارمحال و بختیاری نیز گفت: تحریم ها 
مشــکلاتی را برای تولیدکنندگان و صادرکنندگان 

ایجاد کرده اند.
عبدالکریم کریمی تاکید کرد: در این راستا انتظار 
می رود تا برای رفع تحریم ها گام های موثری در سطح 

ملی برداشته شود.
عضو دیگر هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی چهارمحال و بختیاری نیز گفت: 
هم اکنون شاهد مهاجرت کارآفرینان از کشور هستیم 
پس باید تلاش شود با انتخاب وزیران اصلح، شرایط 
کشور را بهبود یابد و از مهاجرت نخبگان و کارآفرینان 

جلوگیری شود.
سعید احمدی به بالا رفتن هزینه های راه اندازی و 
توسعه واحد تولیدی اشاره و تصریح کرد: همچنین 
ایجاد زیرساخت های برق و گاز از سوی شرکت های 
خدمات رســان هزینه بالایی را می طلبــد، بنابراین 

سرمایه گذاران نیازمند تسهیلات بانکی هستند.
وی افزود: تخصیص ارز برای واردات ماشین آلات 
و مواد اولیه با دشــواری انجام می شود و واحدهای 
تولیدی نمی توانند از ارز حاصل  از صادرات خود برای 

واردات ماشین آلات استفاده کنند.
یکــی دیگر از اعضــای هیات نماینــدگان اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی چهارمحال و 
بختیاری نیز با اشــاره به مشــکل ناتزاری انرژی در 
کشور گفت: این مساله واحدهای تولیدی در استان 
را با چالش مواجه کرده اســت.مهرزاد مطبوع ریاحی 
تاکید کرد: واحدهای تولیدی درخواســت بازنگری 
در قوانیــن مرتبط با رفع تعهــد ارزی را دارند زیرا 
هم اکنون واحدهای تولیدی در خصوص تخصیص ارز 
برای واردات ماشین آلات و مواد اولیه با مشکل مواجه 
هستند.رییس کمیســیون کشاورزی، منابع طبیعی، 
آب و محیط زیســت اتاق بازرگانــی، صنایع، معادن 
و کشــاورزی چهارمحال و بختیاری نیز با تاکید بر 
تشــکیل کارگروه مدیریت منابع آبــی با همکاری 
استان های هم جوار گفت: منابع آبی استان همان گونه 
که یک فرصت محسوب می شود، می تواند یک تهدید 

هم باشد.

خلیل شــریفی تصریح کرد: از مجمع نمایندگان 
چهارمحال و بختیاری در مجلس شــورای اسلامی 
درخواســت می شــود در نشســت های تخصصــی 
کمیســیون های اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن و 

کشاورزی استان حضور داشته باشند.
مشاور اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
چهارمحال و بختیاری نیز با اشــاره به آمادگی این 
اســتان برای پرش اقتصــادی گفــت: البته برخی 

مشکلات مانعی بر سر راه این مسئله هستند.
صادق زارع تاکید کرد: تعداد زیادی از طرح های 
نیمه تمام صنعتی، تولیدی و خدماتی در چهارمحال 

و بختیاری با پیشرفت فیزیکی بالا راکد مانده اند.
وی افــزود: این واحدهای تولیدی برای تکمیل و 
وارد شــدن به چرخه تولید نیازمند تسهیلات بانکی 
هســتند پس باید بتوانیم سهم بالاتری از تسهیلات 

کشور را به خود اختصاص دهیم.
زارع تصریح کرد: فرصت های خوبی در چهارمحال 
و بختیاری برای سرمایه گذاری در بخش انرژی های 
تجدیدپذیر وجود دارد کــه باید از آن ها بهره گیری 

شود.
چهارمحال و بختیاری ۱2 شهرســتان با بیش از 

یک میلیون نفر جمعیت دارد.
به واســطه تحــولات و تقویت زیرســاخت های 
اقتصــادی و صادراتــی دارای حــدود 3۰ محصول 

صادرات محور است.
خوراک آبزیان، شیرخشــک، اســکیم) پودر پایه 
شیر خشک نوزاد(، پودر بستنی، چربی های گیاهی، 
کاشی، سرامیک، لوله موکت، کفپوش از نمد، سیمان، 
کیلنکر، ســنگ ســاختمانی، چینی بهداشتی، ورق 
گالوانیزه، کابل شبکه، سیلندر گاز، محصولات فولادی 
و ادوات کشــاورزی از جمله محصــولات صادراتی 

چهارمحال و بختیاری به شمار می رود.
هدف صادراتی با کارت بازرگانی مبدأ استان 4۵۰ 
میلیون دلار در سال جاری پیش بینی شده است که 
22۵ میلیون دلار آن هدف صادراتی از گمرک استان 
است و در سال گذشته را 4۱8 میلیون و 4۰۰ هزار 
دلار انجام شــد که از این میزان ۱۵2 میلیون دلار 
برابر 3۶.8 درصد پتروشیمی و پایه نفتی بوده است.

از مجموع هدف گذاری صادراتی سال گذشته در 
چهارمحال و بختیاری ۱۱4 میلیون و ۵۰۰ هزار دلار 
برابــر 27.8 درصد مختص معدن و صنایع معدنی و 
۱۱۹ میلیــون و ۹۰۰ هــزار دلار برابر 28.8 درصد 

مربوط به صنعت است.

 تکمیل پــروژه های نفــت، گاز و 
پتروشــیمی دهلران نیازمند اقدام های 

زنجیره ای است
معاون وزیر نفت و مدیر عامل شــرکت ملی 
صنایع پتروشــیمی کشور با بیان اینکه تکمیل 
پروژه های نفت،گاز و پتروشیمی دهلران نیازمند 
مجموعه از اقدام های زنجیره ای به هم پیوسته 
است، گفت: ۱۰۰ میلیون یورو از محل صندوق 
توســعه ملی برای تکمیل پتروشیمی دهلران 

تامین شده است.
 »مرتضی شاه میرزایی« روز جمعه در نشست 
بررسی مشکلات پتروشیمی دهلران با قدردانی 
از تلاش های نماینده قبلی و فعلی مردم حوزه 
جنوب استان ایلام در مجلس شورای اسلامی، 
اســتاندار و فرماندار ویژه دهلران در راســتای 
پیگیری راه اندازی پتروشــیمی دهلران، اظهار 
کرد: مردم سرمایه اصلی نظام و دولت هستند و 
به طور قطع تلاش مسئولان خدمت به مردم و 

گره گشایی از مشکلات آنان است.
وی به ضرورت اجرای زنجیره ای از اقدامات 
برای راه اندازی پتروشــیمی اشاره کرد و افزود: 
باید توجه داشــت بخشی از این زنجیره مربوط 
به شرکت ملی نفت است، تامین خوراک نیز به 
توسعه میادین نفتی منطقه هم مربوط می شود 
و باید تلاش شود خوراک مجموعه پتروشیمی 

را هم تامین کرد.
معاون وزیر نفت بر ضرورت تکمیل خوراک 
ان. جی. ال 3۱۰۰ دهلران هم تاکید کرد و گفت: 
مجموعه ای از اقدامات برای رسیدن به اهداف 
مد نظر نیاز است که فعلا در بخش هایی از این 

زنجیره مشکلاتی وجود دارد.
شاه میرزایی بر ضرورت پیگیری طرح های 
بالادستی پتروشیمی تاکید کرد و افزود: میادین 
مشترک نفتی و گازی از دیگر دغدغه های ماست 
که باید توسعه یابند و بایستی مجموعه ان. جی. 
ال 3۱۰۰ دهلران به توســعه نســبی در تولید 

خوراک پتروشیمی دهلران برسد.
وی با تاکید بر تلاش برای تولید نفت و گاز 
در میادین مشــترک تاکید کرد و گفت: با این 
کار گازهای همراه جمع اوری و نقش موثری در 

پیشرفت ادامه پروژه ها دارد.
معاون وزیر نفت به بخش زیرساختی پروژه 
پتروشیمی، یادآور شد: بخشی دیگر از مشکلات 
مربوط به سفارشــات تجهیزات و بحث تزریق 

اعتبار و نقدینگی است.
وی تصریح کرد: حــدود ۱۰۰میلیون یورو 
اعتبار از صندوق توســعه ملــی برای تزریق به 
پتروشیمی دهلران تامین شده و تلاش می کنیم 
بقیه تامین ارز و تســهیلات ریالی را پیگیری و 
به پروژه تزریق کنیم تا شــاهد تحرک در این 

مجموعه دهلران باشیم.
شاهمیرزایی تاکید کرد: پتروشیمی دهلران 
با همه ارکان آن تکمیل می شود و در این شک 
نکنید، از بالادســت تا پائین دست موضوعات 
دنبال خواهد شــد و در بخش بالادست، میانی 
و پائین دست فعالیت ها با سرعت ادامه خواهد 
یافــت و پتروشــیمی دهلران علــی رغم همه 

مشکلات تکمیل خواهد شد.
وی گفت: صندوق بازنشستگی نفت، وزارت 
نفت و ســایر عوامل سعی خواهند کرد همه با 
هم پتروشیمی دهلران را به سرانجام رسانده و 
عــزم و اراده ما بر تکمیل پتروشــیمی دهلران 
 اســت و در این مســیر با جدیت کار را دنبال 

خواهیم کرد.

  ۴ هزار واحد تولیدی راکد و نیمه فعال امسال احیا می شود
معاون توسعه روســتایی و مناطق محروم کشور با بیان اینکه در 2 سال 
گذشــته با احیای 8 هزار و 4۰۰ واحد راکد و نیمه فعال ۱۹۵ هزار شــغل 
مســتقیم و غیرمستقیم جدید ایجاد و 2۵۰ همت از سرمایه های مردم احیا 
شد، گفت: برنامه نهضت احیای واحدهای اقتصادی برای سال ۱4۰3 احیای 

4 هزار واحد جدید است.
 سید امیرحسین مدنی در جلسه با فعالان حوزه احیای واحدهای اقتصادی 
با اشاره به نام گذاری سال جدید تحت عنوان »سال جهش تولید با مشارکت 
مردم« و شناسایی شبکه 3 هزار و 2۰۰ نفری احیاگران مردمی، اظهار کرد: 
تاکنــون بیش از هزار احیاگر مردمــی با برگزاری 3 رویداد تخصصی »تایید 
صلاحیت احیاگران« بــرای احیای واحدهای اقتصادی آموزش دیده اند تا از 
مشارکت نیروهای مردمی برای احیای واحدهای اقتصادی و جهش تولید در 

کشور استفاده شود.
معاون توسعه روستایی و مناطق محروم کشور افزود: این احیاگران، شامل 
احیاگران واحدهای اقتصادی شــامل شرکت های دانش بنیان، شرکت های 
پیشران، شرکت های احیاگری، گروه های جهادی و مردمی، سرمایه گذاران، 
کلینیک های کســب و کار، شرکت های مشــاوره سرمایه گذاری و نهادهای 

تامین مالی هستند.
وی همکاری و برنامه ریزی جهت رفع مســائل و مشــکلات اوراق گام با 
همــکاری وزارت اقتصاد، بانک مرکــزی، وزارت صمت جهت قبول اوراق در 

حوزه مالیات، سوخت و خوراک صنایع، حقوق معادن حقوق گمرکی و معوقات 
تامین اجتماعی و همچنین پیگیری جهت رفع موانع و تصویب تامین مالی و 
تخصیص ۱۵۰ همت اوراق گام جهت استفاده در زنجیره های تولید را از دیگر 
اقدامات نهضت احیای واحدهای اقتصادی عنوان کرد که تاکنون منجر به عرضه 
اعتباری بیش از ۹ هزار میلیارد تومان از طریق خط اعتباری صنایع پتروشیمی 
به صورت ماهیانه و عرضه اعتباری بیش از ۱۰۰ همت در صنعت پتروشیمی 
برای اولین بار در کشــور شده است.مدنی ترجمه و تدوین بیش از ۵ کتاب 
در حوزه احیا واحدهای اقتصادی شامل احیای پایدار، تامین مالی، حقوقی و 
بانکی و مدیریت دانش، انعقاد تفاهم نامه های تخصصی با دستگاه های اجرایی 
با ایجاد شبکه همراهان پشتیبان نهضت احیای واحدهای اقتصادی، پیگیری 
و به ســرانجام رســاندن بیش از 4۵۰ پرونده حقوقی و بانکی و بهره گیری از 
سکوهای تأمین مالی جمعی و جمع آوری ۱۵۰۰ میلیارد تومان منابع مردمی 
برای احیای واحدهای اقتصادی را از دیگر اقدامات این نهضت برشمرد.معاون 
توسعه روستایی و مناطق محروم کشور با اشاره به بهره برداری از اولین پارک و 
پردیس علم و فناوری تخصصی احیا در استان البرز با همکاری جهاد دانشگاهی 
و طراحی دومین مرکز نوآوری احیا با همکاری دانشگاه آزاد اسلامی، گفت: در 
سال گذشته سامانه رصد پایش و نظارت و ارزیابی بر احیاگران، احیا جویان 
و زیست بوم احیا به بهره برداری رسید و مرکز پیگیری های ویژه استانی برای 
راهبری احیا در استان های سراسر کشور راه اندازی و 2۰ تور تخصصی احیا و 

۶ جشن احیای واحدهای اقتصادی در کشور برگزار شد.
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فرهاد بختیاری فر سرانه مصرف آب در روستاها 
را 2۰۰ لیتر عنــوان کرد و افزود: تنها هفت درصد 
روستاها کمتر از 2۰۰ لیتر در روز مصرف آب دارند.

وی با اشــاره به ضــرورت مدیریت مصرف آب 
آشامیدنی یادآور شد: کولرهای آبی در افزایش مصرف 

آب تاثیر مهمی دارد.
بختیاری فر تصریح کرد: هر یک درجه بیش از 4۰ 
درجه گرمای هوا، ۱۵ درصد مصرف آب را بیشتر می 
کند.وی با اشاره به اینکه مصرف کنندگان کم مصرف، 
خوش مصرف و بدمصرف وجود دارد، گفت: برای هر 
متر مکعب سه هزار و ۹۰۰ ریال دریافت می شود و 
برای بالاترین مصرف این میزان به 2۰ هزار ریال می 
رسد ، درحالیکه هزینه تامین آب برای هر متر مکعب 
۵۰ هزار ریال است.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
اســتان همدان ادامه داد: در روستاها مبلغ دریافتی 
برای آب ۵۰ درصد از شهر کمتر است و وصول آن 
نیز مشــکلات خود را دارد.وی هدف شرکت آبفا را 
توزیع آب شرب سالم و دفع بهداشتی فاضلاب ذکر 
و اظهار کرد: در برخی روستاها و شهرهای کوچک 

نیز تامین آب با آبفا است.

 تجهیز ۷۴ حلقه چاه در ۲۰ روز
بختیاری فر با اشاره به بحران آب همدان در سال 
۱4۰۱ یادآور شــد: با توجه به پیش بینی بحران از 
هفت ماه قبل اقدام به حفر چاههای تامین آب کرده 
بودیم و طی 2۰ روز 74 حلقه چاه آب تجهیز و برق 
رسانی شد.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
همدان تاکید کرد: در بحران آب در ســال ۱4۰۱ ، 
۶۰ کیلومتر خط انتقال آب اجرا و مشکلات همدان 

تا حد زیادی برطرف شد.
وی ادامه داد: ۹ مهرماه ۱4۰۱ آب تالوار به همدان 
رسید و ۱۵۰ میلیارد ریال برای تصفیه خانه شهید 
بهشتی هزینه و آب با دبی ۱4۰۰ لیتر در ثانیه وارد 
همدان شد.بختیاری فر گفت: در حال حاضر 8۰۰ 
لیتر در ثانیه از آب تالوار اســتفاده می کنیم و برای 

بهبود آب، آب اکسیژنه وارد کشور کرده ایم.

وی یکی از اهداف آبفا را بازچرخانی آب آشامیدنی 
در رینگ های مختلف واقع در شهر دانست که قرار 
است با یک هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال انجام شود که 

نقشه برداری آن انجام شده و در حال اجرا است.

 ذخیره سازی ۲۰ میلیون متر مکعب از 
آب سد اکباتان

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان همدان با 
اشاره به اینکه مقرر شده است ، 2۰ میلیون مترمکعب 
از آب سد اکباتان برای موارد لازم ذخیره سازی شده 
و برای شروع سال آبی جدید بماند، اظهار امیدواری 
کرد: با بارش های مناســب شاهد سرریز کردن سد 
در سال آینده باشیم.وی حجم آب سد تالوار را ۱3۰ 
میلیون مترمکعب برآورد و تاکید کرد: در شهرهای 

استان همدان در حال اصلاح شبکه آب هستیم.
بختیاری فر هدر رفت واقعی آب را ۹ درصد خواند 
که بخشی از طریق لوله های آب شهر انجام می شود 

و در کل دنیا نیز وجود دارد.
وی با بیان اینکه اصلاح شبکه های آب استان باید 
تقویت شود، افزود: در صدد هستیم برای آب همدان 

هم اختلاط آب انجام و هم تصفیه آب انجام شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان همدان 
گفت: با پیگیری های انجام شده توانستیم بالادست 
ســد اکباتان را کنترل و از ورود هر گونه فاضلاب از 

روستاهای قبل، به این سد جلوگیری کنیم.
وی در باره روند کاهش منابع آب زیر زمینی گفت: 
هر چه سطح آب سفره های زیرزمینی پایین تر رود، 

غلظت مواد آلاینده بیشتر می شود.
بختیاری فر تاکید کرد: در همه مراکز شهرستانهای 
استان همدان سیستم تصفیه فاضلاب وجود دارد و 
سیستم فاضلاب درگزین به تازگی شروع به کار کرده 
است.وی با بیان اینکه برای تولید برق در نیروگاه مفتح 
از منابع آب زیرزمینی استفاده نمی شود، افزود: سالی 
۱۵ میلیون مترمکعب پساب تصفیه شده از فاضلاب 
بــه نیروگاه می دهیم و افــت منفی که در منطقه 
نیروگاه طی سالهای گذشته بوجود آمده بود، اکنون 

برطرف شده است.

 ۲۹ میلیون مترمکعب تولید پساب
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان همدان 
گفت: این شرکت 2۹ میلیون مترمکعب تولید پساب 
دارد که ۱۶ میلیون متر مکعب آن به فروش می رسد.

وی بیان کرد: به شهرک صنعتی ویان و پتروشیمی 
هگمتانه نیز پساب می دهیم و قرار است که مسیر 

تحویل پساب تا منطقه جهان آباد ادامه پیدا کند.
بختیاری فر یادآور شد: پساب فاضلاب مترمکعبی 
2۰۰ هزار ریال فروخته و در برخی نقاط کشور پساب 
فاضلاب تا متر مکعبی ۶۰۰ هزار ریال فروخته می 
شود.وی با اشاره به اینکه پساب باید با کیفیت لازم 
تولید شود تا بتواند بر تغذیه سفره های آب شیرین 
کمک کند، افزود: در تصفیه خانه همدان سیســتم 

لجن فعال داریم.

 شناسایی ۲ هزار انشعاب غیر مجاز آب
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان همدان 
خاطرنشان کرد: طی سه ماه گذشته 2 هزار انشعاب 

غیرمجاز آب شناسایی شده است.
وی انشعابات غیر مجاز در روستاها را عامل اصلی 
هــدر رفت آب در این مناطــق خواند و تاکید کرد: 
بخشی از آب آشامیدنی روستاها صرف امور کشاورزی 
و موجب هدر رفت آن از چرخه آشامیدنی می شود.

بختیــاری فر در مورد مشــکل تامیــن آب در 
شهرستان اسدآباد گفت: در این شهرستان چند برابر 
مورد نیاز آب آشــامیدنی تهیه می شود اما به دلیل 
انشعابات غیرمجاز بخشــی از منابع هدر می رود و 

مشکل بوجود می آید.
وی یادآور شــد: در استان همدان یک هزارو ۶۰ 
روستا داریم که 8۰3 روستا زیرپوشش شبکه آب و 
فاضلاب استان است.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان همدان در عین حال درباره توسعه شبکه آب 
روستایی گفت: بیش از 2۰۰ روستای استان نیاز به 

اصلاح و توسعه شبکه دارند.

همچنین برای 
آبرسانی آب سد 
مراش به شهر 
دندی و روستاهای 
مسیر نیز یک 
هزار میلیارد ریال 
اعتبار پیش بینی و 
برای احداث ۱۰ سد 
معیشتی در استان 
مبلغ یک هزار و 
۵۰۰ میلیارد ریال 
اعتبار مصوب شد.

علیرضا حیدری   -  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان همدان گفت: سرانه مصرف روزانه آب به صورت استاندارد ۱۵۰ لیتر است که 
هم اکنون در شهر همدان به میزان ۲ برابر این استاندارد آب مصرف می شود.

 مصرف آب در همدان ۲ برابر استاندارد است

  فعال سازی ۲۱ قرارداد راکد سنواتی شرکت آذرآب اراک در جریان است
مدیرعامل شرکت صنایع آذرآب اراک گفت: فعال سازی 2۱ قرارداد راکد سنواتی این شرکت که مربوط به ۱2 سال گذشته 
است و همچنین تعامل مثبت با کارفرمایان و جلب رضایت مشتری در دستور کار جدی هیات مدیره قرار دارد و در جریان است.

ناصر مالکی عصر، افزود: هیات مدیره شرکت آذرآب تلاش خود را جهت طراحی و استقرار سیستم مدیریت جامع مبتنی بر 
فناوری اطلاعات از طریق طرح ریزی راهبردی و معماری کسب و کار، ایجاد زیرساخت اتوماسیون فرآیندی و ایجاد داشبوردهای 
مبتنی بر هوش تجاری به کار بسته است.تشکیل کمیته های فرعی هیات مدیره، انضباط مالی از جمله ساماندهی مطالبات سنواتی 

مالیات و وام های معوق و ارتقای شفافیت مبنی بر توسعه داشبوردهای مدیریتی بر بستر هوش تجاری ضروری است .

  برخی اعضای شورای شهر برای تبرئه 
خود فرافکنی می کنند

مدیرکل حفاظت محیط زیست اصفهان اعلام 
کرد: تب انتخابات شورای شهر از ماه های آینده 
داغ خواهد شد، پس توجیه عملکرد ضعیف برخی 
از اعضای شورای شهر بخصوص در حوزه آلودگی 
هوا در خلال حدود سه و نیم سال فعالیت این 
نهاد از هم اکنون کلید خورده اســت و با نسبت 
دادن دروغ و فرافکنی سعی در تبرئه خود و به 
اصطلاح فرار رو به جلو دارند.به گزارش از روابط 
عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
اصفهان، احمدرضا لاهیجان زاده روز یکشــنبه 
بــا تاکید براینکه »اینگونــه بازی ها دیگر برای 
مردم فرهیخته اصفهان نخ نما شــده اســت«، 
افزود: بدلیل برخی مطالب خلاف واقع تعدادی 
از اعضای شــورای شــهر اصفهان در ایام اخیر، 
بایستی مطالبی که بدلیل بی اخلاقی محض به 
اداره کل حفاظت محیط زیست اصفهان نسبت 
داده یا به نوعی تهمت و افترا زده شــده است، 
برای مردم شفاف ســازی شــود.وی با قدردانی 
از زحمات و درایت شــهردار اصفهان و معاونان 
شهرداری که همسو با محیط زیست اقدامات و 
برنامه های قابل قبولی را اجرا و دنبال می کنند، 
افزود: از اکثر اعضای شــورای اســلامی شهر 
اصفهان که همواره حفظ محیط زیست سرلوحه 
برنامه های آنهاست نیز قدردانی می کنم و بطور 
قطع برخی اظهارات خارج از عرف و قانون چند 
 عضو این شــورا به هیچ وجــه نافی تلاش ها و

 زحمات شهرداری و شاکله شورای شهر اصفهان 
نبوده و نخواهد بود.لاهیجان زاده با اشاره مطالب 
بیان شده اخیر از ســوی 2 عضو شورای شهر 
اصفهان در باره توســعه پالایشــگاه و عوارض 
آلایندگــی تاکید کرد: برخــلاف اظهارات این 
2 تنَ، پالایشــگاه اصفهان هیچگاه از فهرست 
صنایع آلاینده و عوارض آلایندگی خارج نشده 
است و همچنان در فهرست مربوطه قرار دارد.

وی تصریح کرد: مستندات این موضوع نیز نزد 
معاون امور عمرانی استاندار، اداره کل امور مالیاتی 
و سازمان بازرسی موجود است، لذا انتشار خبر 
خروج پالایشگاه از فهرست صنایع آلاینده، کذب 
محض، شایعه پراکنی و نشر اکاذیب توسط این 
افراد است که بایستی در مراجع قانونی پاسخگوی 
اظهارات خود باشند.لایجان زاده خاطرنشان کرد: 
با برگزاری جلسات متعدد در یک بازه زمانی ۶ 
ماهه با حضور استاندار، معاونان استانداری، معاون 
وزیر نفت، معاون سازمان حفاظت محیط زیست 
کشور و دستگاه های نظارتی، اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان موفق شد طرح های توسعه 
پالایشــگاه اصفهان مشــتمل بر پتروشیمی را 
بطور کلی منتفی و آنها را به اســتان هرمزگان 
و در مجاورت دریا منتقل کند.مدیرکل حفاظت 
محیط زیست اصفهان بیان کرد: در حال حاضر 
پالایشگاه اصفهان بر اساس مصوبه سال ۱3۹۶ 
هایت وزیران و ســایر مجوزها صرفا اجازه دارد 
پروژه بهینه ســازی تولید سوخت خود را برای 

تولید بنزین و گازوئیل اجرا کند.
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میزان جابجایی بار از خطوط ریلی منطقه آذربایجان ۴۲ درصد افزایش یافت
 مدیرکل راه آهن منطقه آذربایجان گفت: میزان جابجایی کالا و بار از خطوط ریلی این منطقه از ابتدای سال جاری تا 

اول مرداد ماه نسبت به مدت مشابه سال گذشته 42 درصد افزایش یافته است.
محمدرضا قربانی« افزود: در این بازه زمانی میزان بارگیری از طریق خطوط ریلی منطقه آذربایجان 4۰8 هزار و ۹۰۰ تن 

کالا است در حالی که میزان بارگیری در مدت مشابه سال گذشته 28۶ هزار و 88۰ تن بود.
وی اظهار کرد: در این مدت، 244 هزار تن کالا در راه آهن منطقه آذربایجان تخلیه شده که این میزان نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته که 23۶ هزار تن بود، سه درصد رشد کرده است.

   مهارت آموزی باید متناســب با 
سرعت رشد فناوری باشد 

 استاندار سیستان و بلوچستان گفت: با توجه 
به اینکه فناوری به سرعت در حال رشد است 
بنابراین باید نیروهای متخصص در اســتان با 
همان ســرعت آموزش های خود را بروز رسانی 
کنند.محمد کرمی در آیین گرامیداشت هفته 
ملی مهارت که در اتاق بازرگانی سیســتان و 
بلوچســتان برگزار شــد اظهار کرد: شهرداری 
با وجود امکانات فراوان، قبرســتانی از ماشین 
آلات درست شــده دارد چرا که ماشین آلات 
خراب شده تعمیر آن صورت نگرفته؛ بنابراین 
باید در این زمینه نظارت و بررســی بیشتری 
صورت گیرد در واقع در حوزه اقتصاد شــهری 
باید مردم را بــکار گرفت چون در این صورت 
قطعا پیشــرفت کارها دوبرابر خواهد شد.وی 
بیان کرد: برای پیشرفت و آبادانی هر منطقه ای 
همه باید دست در دست یکدیگر تلاش کنند 
چرا که همه کسانی که در سیستان و بلوچستان 
ســمتی را به دوش می کشــند در برابر مردم 
مسوول هستند.استاندار سیستان و بلوچستان 
با بیان اینکه کارخانه های تولیدی استان نیازمند 
نیروی متخصص و ماهر است، خاطرنشان کرد: 
اکنون با راه اندازی کارخانه طلا در استان افراد 
بومی و آموزش دیده منطقه در آن مشغول به 
کار هســتند.به گفته وی رسالت دانشگاه ها و 
آموزش و پرورش در زمینه تربیت نیروهای ماهر 
و پرورش نیروی های متخصص بسیار سنگین 
است چرا که باید بیش از گذشته براساس نیاز 

جامعه نیروها را پرورش دهند.
کرمــی با اشــاره به ظرفیت هــای بی نظیر 
موجود در جنوب سیستان و بلوچستان گفت: 
چابهار به دلیل موقعیت مناسب جهت صادرات 
محصولات پتروشیمی به یک قطب پتروشیمی 
تبدیل شده بنابراین حضور نیروی مهارت محور 
در این منطقه بیش از گذشته احساس می شود.

وی عنوان کرد: امســال ۱۰ هــزار نفر در 
سیستان و بلوچستان آموزش های مقدماتی و 
تخصصی حوزه اقتصاد دیجیتال را فرا گرفتند 
کــه از این میزان تعداد قابل توجهی وارد بازار 
کار شده اند.اســتاندار سیستان و بلوچستان به 
خوش استعدادی و توانمندی دانش آموزان در 
سیستان و بلوچستان اشاره کرد و افزود: برخی 
از دانش آموزان استان به دلیل توانایی که دارند 
از همین دوران مدرسه جذب شرکت های دانش 
بنیان شده اند.وی با اشاره به اینکه سیستان و 
بلوچستان در حال صنعتی شدن است تصریح 
کرد: اگر از کارخانه های موجود در استان بازدید 
کنیم متوجه خواهیم شد که این منطقه شرایط 
ویژه ای نسبت به دیگر استان های کشور دارد.

کرمی عنوان کرد: مراکز تولیدی و کارخانه ها 
باید ارتباط مستقیم با مراکز علمی داشته باشند 
در واقع برای انجام هر کاری در ابتدا نیاز است 
فرد آموزش های کافی را ببیند پس بهتر است 
از همان دوران دانــش آموزی به افراد مهارت 

آموزی شود.

 یکی از دلایل اصلی فرار سرمایه از استان خراسان 
شمالی حتی سرمایه گذاران بومی ناشی از نبود زیرساخت 
های مناسب حمل و نقل است در شرایط فعلی ظرفیت 
های اقتصادی برای جذب سرمایه گذاری در شهرک و 
نواحی صنعتی به ویژه منطقه ویژه اقتصادی استان در 
بجنورد وجود دارد، ولی نبود زیرساخت مناسب حمل 
و نقل باعث می شود که سرمایه گذاران پس از بررسی 
میدانی از ادامه کار انصراف دهند و ســرمایه گذاران و 
فعالان اقتصادی نیز در این مسیر متحمل هزینه های 
ســنگینی هستند و با مشکلاتی دست و پنجه نرم می 
کنند.خراسان شمالی در شرایط فعلی فاقد شبکه ریلی 
به عنوان ارزانترین شبکه حمل و نقل بار و مسافر است 
و ناوگان هوایی نیز به دلیل ضعف برخی زیرساخت ها 
نتوانست رضایت سرمایه گذاران را جلب کند.برای رشد 
سرمایه گذاری بخش خصوصی در این استان باید تمام 
ســرمایه گذاری های توســعه ای در این خطه شمال 
شرق کشــور به سمت توسعه زیرساخت های حمل و 
نقل زمینی، هوایی و ریلی ســوق یابد.خراسان شمالی 
در مسیر استان های شــمال کشور و خراسان رضوی 
و همچنین مســیر میلیون ها مسافر واقع شده از یک 
موقعیت مکانی فوق العاده  برای اجرای طرح بندر خشک 
برخوردار است.حدود 4۰۰ واحد تولیدی و صنعتی در 
استان خراسان شمالی با حدود پنج هزار میلیارد ریال 
سرمایه گذاری فعالیت دارند و میانگین سرمایه گذاری 
صنعتی در این اســتان حدود ۱.2 میلیارد ریال است و 
این در حالیست که میانگین سرمایه گذاری صنعتی در 
کشور ۱۱۰ میلیارد ریال شامل می شود.استان خراسان 
شمالی در نقطه جغرافیایی و یا حوزه سرزمینی در شمال 
شرق کشور است که این خطه بن بست نیست اما باید 
کسری ها را جبران کنیم که ایجاد بندر خشک می تواند 
اقتصاد ضعیف این خطه را احیا کند.بندرخشک یک مرکز 
لجستیکی و حمل و نقل است که در روی خشکی قرار 
دارد و به عنوان مکمل و جایگزین بندر آبی عمل می کند.

بندرخشک یک مرکز لجستیکی و حمل و نقل است که 
در روی خشکی قرار دارد و به عنوان مکمل و جایگزین 
بندر آبی عمل می کند. بندرخشک به طور معمول در 
مسیر ارتباطی بین بندرهای آبی و مناطق داخلی قرار 
دارند و امکان حمل و نقل کالا از طریق جاده و ریل را 
فراهم می کنند.بندرخشک مجهز به تسهیلات مختلفی 
هستند که امکان بارگیری، تخلیه، نگهداری، بسته بندی، 
حمل و نقل و ترخیص کالا را فراهم می کنند. این خدمات 
شــامل انبارها، پایانه های باربری، تجهیزات بارگیری و 
تخلیه، تسهیلات گمرکی و غیره است.بندرهای خشک به 
شبکه های حمل و نقل جاده ای، ریلی و فرودگاهی متصل 
هستند تا امکان انتقال کالا به مقاصد داخلی و بندرهای 
آبی را فراهم کنند.در سراسر جهان به ویژه در کشورهای 
در حال توسعه بندرهای خشک در حال افزایش هستند 
و نقش مهمی در توسعه تجارت و لجستیک بین المللی 
ایفــا می کنند.آنها با ایجاد اتصالات قوی بین بندرهای 
آبی و مناطق داخلی به پویایی و کارآمدی زنجیره تأمین 
کمک می کنند. همچنین با ارائه خدمات لجســتیکی 
جامع و تســهیل مبادلات تجاری، بندرخشک به رشد 
اقتصادی مناطق مرتبط کمــک می کنند.رییس اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی خراسان شمالی در 
خصوص مراحل راه اندازی این بندر در استان گفت: مرکز 
تحقیقات اتاق بازرگانی بجنورد در قالب طرحی ریشه 
ها و عوامل مختلف کسب و کار ها، فعالیت اقتصادی و 
مشکلات فعالان اقتصادی را بررسی کرده است که در 
این رابطه با مرکز تحقیقات اتاق ایران نیز در ارتباط بوده 
است.در این طرح تحقیقاتی نبود امکانات و زیر ساخت 
های حمل و نقل یکی از اساسی ترین مشکلات فعالان 
بخش اقتصادی اســتان احصا شده است چرا که نبود 
بستری برای حمل و نقل مناسب، مراودات تجاری را با 
چالش کرده است.طرح پژوهشی بندر خشک در استان 
خراسان شمالی توسط گروهی از فعالان اقتصادی اتاق 
ارایه و در مرحله تایید اتاق ایران قرار دارد.وی گفت: طرح 

پژوهشی بندر خشک در استان خراسان شمالی توسط 
گروهی از فعالان کمیسیون انرژی، محیط زیست، حمل 
و نقل و گمرک اتاق بازرگانی استان ارایه شد که اکنون 
مرکز تحقیقات اتاق ایران این طرح را پذیرفته اســت و 
در مرحله تایید اتاق ایران قرار دارد.رییس اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی خراسان شمالی اضافه کرد: 
زیرساخت های لازم از جمله یک فرودگاه، ریل آهن و 
چندین صنعت بزرگ در شهرستان جاجرم وجود دارد 
که در این طرح پژوهشــی به این پتانسیل ها برای راه 
اندازی این مهم اشاره شده است و علاوه بر این شهرستان 
گرمه که در مجاورت جاجرم واقع شده دارای امکانات 
حمل و نقل ترانزیتی مناسبی است.وی یادآور شد: در 
شورای راهبردی اتاق ایران باید از این طرح دفاع کرد و 
برای ایجاد این مهم نیازمند مشارکت و همکاری تمامی 
دستگاه های مرتبط، سازمان ها و ارگان های مختلف و 
فعالان بخش اقتصادی هستیم.کاظمی تصریح کرد: با 
توجه به اینکه خراسان شمالی استانی کم برخوردار است 
ایجاد بندر خشک می تواند ظرفیتی برای بخش اقتصاد 
فراهم و نقش مهمی در پیشــرفت منطقه ایفا کند که 
هدف از اجرای طرح بندر خشک توسعه پایدار اقتصادی 
در منطقه و تامین سریعتر مواد اولیه و تجهیزات وارداتی 
مود نیاز صنایع استان و استان های همجوار است.عضو 
هیات رییسه اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی 
خراسان شمالی نیز در ادامه به مزیت های ایجاد بندر 
خشــک در استان اشاره کرد و گفت: مزایای ایجاد این 
طرح شــامل ارتقای ارایه خدمات بندری و گمرکی در 
یک منطقه داخلی کشور، کاهش تقاضای نیاز با استفاده 
از اراضی حاشیه ساحل، کاهش هزینه های انبار داری 
محموله های وارداتی، افزایش کارایی ناوگان حمل و نقل، 
بهبود وضعیت زیر ساخت های مرتبط با حمل و نقل، 
بهبود وضعیت مالی و اقتصادی منطقه، افزایش سرمایه 
گذاری مستقیم کشــور های خارجی، تسریع توسعه 
اقتصادی و یکپارچه سازی لجستیکی منطقه ای است.

بندرخشک به 
طور معمول در 
مسیر ارتباطی 
بین بندرهای آبی 
و مناطق داخلی 
قرار دارند و امکان 
حمل و نقل کالا از 
طریق جاده و ریل 
را فراهم می کنند.

اکبر محمدی    -      بندر خشــک به عنوان مرکز استراتژیک ذخیره کالا علاوه بر اشــتغال پایدار، زمینه ساز تکمیل 
زنجیره های تامین نیاز کالای واحدهای تولیدی و از راهبردهای جهش تولید محسوب می شود که به عقیده کارشناسان 

در صورت ایجاد، اقتصاد خراسان شمالی را متحول می کند.

ایجاد بندرخشک؛ طرحی نو برای تحول اقتصاد 
در خراسان شمالی
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هفته نامه تخصصی صنایع پتروشیمی 
صاحب امتیاز و مدیر مسئول : دکتر مریم رباط 

قائم مقام مدیر مسئول : ابوالفضل حمیدی 
زیر نظر شورای سیاست گذاری 

سردبیر : رضا مظفری  
صفحه آرا : محمود بابایی 

چاپ : انتشارات آمو 
گستره توزیع : سراسری 
تلفن : 4۹۱۰۵۱۱۱-۰2۱

info@petrochemicalind.ir : ایمیل
نشانی : تهران ، بلوار مرزداران ، خیابان ایثار  

انتهای کوچه مالک، پلاک ۶۱
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قیمت انواع کاشی و سرامیک
قیمت 

)تومان(

ح آجر آریستا ۱۰ در ۲۰ سرامیک فخار  کاشی طر
رفسنجان

۳۷۵٫۰۰۰

سرامیک کف براق مدل آنجلا 8۰ در 8۰ پرسلان 
نانو فول

۳8۵٫۰۰۰

۱8۵٫۰۰۰سرامیک روناس هلن ۶۰*۶۰

۱۶۰٫۰۰۰کاشی بین کابینتی طلایی کد ۲۰۰

سرامیک کلکته سفید براق ۵۰*۱۰۰ کاشی 
یادمان

۱8۹٫۰۰۰

سرامیک پالرمو پیترا طوسی رستیک ۴۰*۴۰ 
مات

۲۶۵٫۰۰۰

سرامیک اسلب پرسلان بامبو آبادیس ۲۴۰ در 
۱۲۰ مشکی طلایی

۵8۰٫۰۰۰

سرامیک پرسلان الوند مدل گریت ۲۰ در ۱۲۰ 
مات کف و دیوار

۳۷۰٫۰۰۰

۳8۰٫۰۰۰سرامیک چوفا قهوه ای ۶۰*۶۰ کاشی نگین

سرامیک اسلب پرسلان کارلوس آبادیس ۲۴۰ 
در ۱۲۰ فول پولیش

۴۰۵٫۰۰۰

سرامیک کروماتیک فخار رفسنجان 8۰ در 8۰ 
پرسلان فول پولیش

۳۶۰٫۰۰۰

۲۵۰٫۰۰۰کاشی ملینا سبز ۳۰*۶۰ کاشی نگین

سرامیک کف الوند مدل رابل ۶۰ در ۶۰ بژ روشن 
براق

۱8۰٫۰۰۰

 Star کاشی استار ۳۰ در ۶۰ – سرامیک البرز
دکور

۱۵۰٫۰۰۰

۱۷۵٫۰۰۰کاشی لوییزا بژ ۳۰ در ۹۰ سرامیک الوند

۲۱۰٫۰۰۰سرامیک آرین البرز براق ۶۰*۶۰

سرامیک کف الوند مدل ویستا ۶۰ در ۶۰ 
پرسلان استخوانی روشن

۲۲۰٫۰۰۰

۴۰۰٫۰۰۰سرامیک پولیش کلکته گلد ۱۲۰*۶۰ تکسرام

قیمت طلا و ارز در بازار
پنجره 
قیمت

قیمت انواع کاشی و سرامیک در بازارقیمت انواع اتوی بخار

قیمت )تومان(سکه و ارز

ح جدید )86( 36٫400٫000سکه تمام طر

ح قدیم  34٫300٫000سکه تمام طر

20٫500٫000نیم سکه

13٫100٫000ربع سکه

6٫500٫000سکه گرمی

3٫100٫000طلای 18 عیار

4٫137٫000طلای 24 عیار

13٫445٫000هر مثقال طلا )مظنه تهران(

 2179 $اونس طلا

قیمت )ریال(نام محصول

تراکتور کشاورزی سنگین

ITM 1500 4WD۱۷٫۳۹۱٫۷۳۳٫۹۶8 توربودار

ITM 1075 - 4WD۵٫۶۲۹٫۴۷8٫۶۹۲

ITM 1085- 4WD۶٫۳۴۹٫8۶۹٫۱۶۷

ITM 4120 4WD۹٫۱۲۴٫۹۲۹٫۶۲۰

ITM 399 4WD۷٫۳۲۷٫۱۷۴٫۷۳8

ITM 399 2WD۵٫۷۷۴٫۷۰۴٫۴۶۶

ITM 800 4WD۶٫۰۵۶٫۰۷۶٫۴۰۳ توربودار

ITM 800 2WD۴٫۹۳۶٫۰۶۳٫۲۳۵ توربودار

ITM 485 4WD۵٫۹۳۳٫۰۰۶٫۲۲۷ توربودار

ITM 485 2WD۴٫۷۷۱٫۰۶۵٫۹۵۷ توربودار

ITM 475 2WD۴٫۴۳۷٫۱۹۰٫۵۷۵

ITM 475 4WD۵٫۳۵۶٫8۱۶٫8۱۳

تراکتورهای سبک و باغی

 ITM 455 4WD تراکتور کشاورزی
توربودار

۳٫۹۵۶٫۱۹۶٫۹۷۲

ITM 470 4WD ۳٫8۱۰٫8۱۹٫۶۷۲تراکتور کشاورزی

ITM 470 2WD ۳٫۰۶۳٫۹۴۲٫۵۵۵تراکتور کشاورزی

ITM 950 ۲٫۹۰۰٫۶۹۶٫۰۰۹تراکتور باغی کمرشکن

بکهو لودر

ITM100 4WD ۱۷٫۰۵۹٫۲۳8٫۷۵۷بکهولودر

ITM 100S 4WD ۱۷٫۷۵۱٫۳۶8٫۲8۵بکهولودر

ITM 130 4WD ۲۰٫۷۵۵٫۱۵8٫۳8۶بکهولودر

لیست قیمت انواع مسواک

جدیدترین قیمت انواع تراکتور

دستگاه تصفیه کننده هوا
قیمت 

)تومان(
دستگاه تصفیه کننده هوا گرین مدل 

GAP200P1F4
6٫225٫000

دستگاه تصفیه کننده هوا شیائومی مدل 
Air Purifier 4 Lite6٫245٫000

دستگاه تصفیه کننده هوا اکسی باکس 
Aero-Pure مدل

1٫720٫000

دستگاه تصفیه کننده هوا شیائومی مدل 
4Pro11٫700٫000

دستگاه تصفیه کننده هوا هون لند مدل 
XJ3400

14٫600٫000

XP02 ۴8۷٫۰۰۰دستگاه تصفیه کننده هوا مدل

دستگاه تصفیه هوای گردنی ولارا مدل 
Fresh Air Personal۶٫8۰۰٫۰۰۰

AP-151 ۴٫۵۰۰٫۰۰۰تصفیه کننده هوا آلماپرایم مدل
TM- تصفیه کننده هوا ایستکول مدل

TW400H9٫900٫000

دستگاه ضد عفونی و تصفیه کننده هوا و 
PG3 سطوح مدل

15٫000٫000

 Blue دستگاه تصفیه کننده هوا سایا مدل
Sky Compact13٫500٫000

دستگاه تصفیه کننده هوا امسیگ مدل 
PF220

13٫600٫000

دستگاه تصفیه کننده هوا بویمن مدل 
Z400-A9٫100٫000

10٫200٫000دستگاه تصفیه کننده هوا شیائومی مدل 4
4٫850٫000دستگاه تصفیه کننده هوا مدل آکوا

قیمت انواع دستگاه تصفیه کننده هوا

قیمت )تومان(انواع اتو

TOMCAT- AJ-2016 1٫840٫000اتو بخار سایا مدل

GSI-300 ۱٫۰۹۹٫۰۰۰اتو بخار گوسونیک مدل

BG-SI1154SBG 4٫200٫000اتو بخار برگامو مدل

FU-1839 860٫000اتو بخار فوما مدل

SF68SL 3٫150٫000اتو بخار سانفورد مدل

SI-702 ۱٫۹۲۰٫۰۰۰اتو بخار پارس خزر مدل

OE-34 755٫000اتو بخار المپیا مدل

DST5040 2٫770٫000اتو بخار فیلیپس مدل

GSI-301 1٫000٫000اتو بخار گوسونیک مدل

FV9845 5٫450٫000اتو بخار تفال مدل

DST5010 2٫350٫000اتو بخار فیلیپس مدل

BG-SI1154SBG 4٫200٫000اتو بخار برگامو مدل

NI- اتو بخار پاناسونیک مدل
JW650TGTX3٫200٫000

GSI 200 1٫135٫000اتوبخار میگل مدل

NI-JW670 4٫200٫000اتو بخار پاناسونیک مدل

FV6870E0 3٫540٫000اتو بخار تفال مدل

NI-JW660 3٫750٫000اتو بخار پاناسونیک مدل

SF47SL 2٫600٫000اتو بخار سانفورد مدل

Te-115 ۱٫۶8۵٫۰۰۰اتو بخار تکنو مدل

kd1068 8۵۹٫۰۰۰اتو بخار دی اس پی مدل

1٫420٫000اتو بخار نانیوا مدل 2400

OE-19 ۱٫۰۰۰٫۰۰۰اتو مسافرتی المپیا مدل

۲٫۰۰۰٫۰۰۰اتو بخار دسینی کد 8008

DX1635D1 3٫900٫000اتو بخار روونتا مدل

GC2994/20 3٫300٫000اتوبخار فیلیپس مدل

قیمت )تومان(انواع مسواک

39٫000مسواک بنسر مدل Silver Charcoal با برس متوسط

۴۵٫۰۰۰مسواک پرفکت اسمایل مدل 3D White با برس متوسط

29٫600مسواک کانفیدنت مدل Pearl Travel Pack با برس نرم

۳۷٫۳۰۰مسواک بنسر مدل Golden Charcoal با برس متوسط

۲8٫۰۰۰مسواک های دنت مدل 911 با برس متوسط

54٫200مسواک پاتریکس کد 001 با برس متوسط

۳۹٫۹۰۰مسواک دکتر وست مدل PG04 با برس متوسط

33٫000مسواک هایدنت مدل مارشال کد 947 با برس نرم

70٫000مسواک پرسیکا مدل کلینیکال با برس بسیار نرم

50٫000مسواک آل وایت مدل Active Clean با برس متوسط

17٫900مسواک کودک سانلی مدل مینیون با برس نرم

17٫800مسواک اسپارکل مدل S4 با برس متوسط

27٫800مسواک هایدنت مدل مارشال کد 927 با برس سخت

73٫000مسواک سیگنال مدل triple action با برس متوسط

26٫700مسواک پاتریکس مدل Crystal با برس متوسط

39٫900مسواک کانفیدنت مدل توربو کلین با برس متوسط

28٫700مسواک پاپیتال مدل pearl با برس متوسط

45٫000مسواک پنبه ریز مدل Maxi Clean با برس متوسط

39٫900مسواک بنسر مدل اکسترا کلینینگ با برس نرم

25٫000مسواک اسپارکل مدل S12 با برس متوسط

130٫000مسواک اسپارکل مدل s18 با برس متوسط

44٫000مسواک دکتر وست مدل PG02 با برس نرم

45٫000مسواک کودک مدل سیلیکونی چرخشی سری U سایز 1 با برس نرم

28٫000مسواک پاپیتال مدل ذغالی با برس متوسط

33٫900مسواک بنسر مدل Extra Cleaning با برس نرم


